

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱

Talking to Young Children about Sex and Gender Matters 幼兒兩性教育

當期課號	8002	Course Number	8002
授課教師	林以凱	Instructor	LIN, YIKAI
中文課名	幼兒兩性教育	Course Name	Talking to Young Children about Sex and Gender Matters
開課單位	師資培育中心(幼教學程)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程介紹幼兒性別概念及角色之發展、幼兒兩性行為之比較、以及家庭與幼稚園在幼兒兩性教育之關聯性；透過小組討論、問題分析與專案研究，建立學生對幼兒性別發展的瞭解，與設計相關教案及活動的能力。	Objectives	This course is designed to offer the introductions of children's development in gender concept and role, the comparison of children's behaviors with different gender, and the relationships of kindergarten, family, and children's gender education. Through lecture, group discussion, case study, and problem analysis, student's understanding in children's gender development and ability in designing related activities are cultivated.
教材	1. 課堂授課 2. 小組討論 3. 錄影帶觀賞與討論 4. 演講	Teaching Materials	1. Lecture 2. Group discussion 3. Video tape 4. Speech
成績評量方式	1. 個人作業 15% 2. 期中分組報告 20% 3. 期末分組報告 35% 4. 期末考 15% 5. 課堂表現 15%	Grading	1. Individual homework 15% 2. Group work(1),(2) 55% 3. Final exam 15% 4. Classroom performance 15%
教師網頁	-		
教學內容	1. 幼兒性別概念及角色之發展 2. 幼兒兩性行為之比較 3. 家庭與幼兒兩性教育之關聯 4. 幼稚園與幼兒兩性教育之關聯	Syllabus	1. Development of child's gender concept and role 2. Children behavior in different gender 3. Relationship between family and children's gender education 4. Relationship between kindergarten and children's gender education

尊重智慧財產權，請勿非法影印。